A: Professor,May I ask you a question?
A:教授，我能问您一个问题吗?

B: Sure.what is it about?

B:当然可以，是关于什么的?

A: My friend Tony has just finished his formality of entry into Singapore; he will be staying there for maybe a week or so to go on sightseeing there. Now he is worrying about his departure from there because he has no idea about the departure formalities. You know it very well professor.don't you?

A:我有个朋友托尼刚刚办好了去新加坡的入境手续，他要在新加坡待一个星期左右的时间去观光旅行。现在他担心的问题是到时候他如限制何离开新加坡，因为他对出境手续不太了解。教授您非常了解，对吧?

B: Well.l can tell you something about it.but I am afraid what I am going to say is just the general situation.since even] countrlt has its own way to deal with the problem.

B：嗯，我可以给你讲-讲，但是恐怕我说的也都是一些大体情况，因为各个国家对于外国人出境都有自己不同的规定。

A; OK,I've got it.

A.好的，我明白?

B: Generally speaking.foreigners are allowed departure as long as the departure regulations and restrictions of the host country are satisfied.There is no reason for the host country to detain a foreigner. So tell your friend not to worry too much. It is easier to leave than to enter.what do you think?

B:通常来讲，外国人出境，只要符合所在国有关出境的规定，就应被允许出境,所在国没有理由无缘无故扣押一个外国人,所以转告你的朋友不要过于担心，出境比入境要容易，你说对不对?

A: Yes.l guess so.

A：我想是这样的.

B: But tell your friend to remember one point.that is almost all countries have such rules that foreigners can not leave the country until they do not have unsettled judicial cases.debts,unpaid duties.besides they must go through departure formalities before they leave.

B：但是请告诉你的朋友一定要记住一点，那就是各国法律一般都规定，外国人出境前，必须无末了结的司法案件或债务，无未纳的税务，并办理出境手续 .

A: OK.I will.

A：好的，我会转告他的?

B: Oh.l forgot a very important point.if the host country finds that the foreigner threatens the country as well as the people .the host countrlt has rignts to ask them to leave.or expel them for the sake of public order or safety. But the host country would not abuse this right.

B：啊，我忘了很重要的一点：假如所在国发现有威胁到国家和人民安全的外围人，所在国有权限令外国人离境，或将其驱逐出境二不过，同家不会滥用这种权利。

A: OK.Thank you very much,professor.l will tell him what you said,

A:好的，非常感谢您，教授。我会转告他您所说的话。

